



CANADA

C
O
M
M
U
N
I
Q
U
É

No. 14
n°

FOR IMMEDIATE RELEASE
POUR DIFFUSION IMMEDIATE

FEBRUARY 26, 1971
LE 26 FEVRIER 1971

DIPLOMATIC APPOINTMENT/
NOMINATION DIPLOMATIQUE

DEPARTMENT OF EXTERNAL AFFAIRS
MINISTÈRE DES AFFAIRES EXTÉRIEURES

The Secretary of State for External Affairs, the Honourable Mitchell Sharp, announced today the appointment of Mr. Andrew Donald Ross, 56, of Moncton, New Brunswick, as Canadian Ambassador to Chile. Mr. Ross will be replacing Mr. Bernard Summers who recently retired from the Public Service.

Mr. Ross is expected to take up his post in Santiago in mid-April.

Biographical notes are attached.

* * *

Le Secrétaire d'Etat aux Affaires extérieures, l'honorable Mitchell Sharp, a annoncé aujourd'hui la nomination de M. Andrew Donald Ross, 56 ans, de Moncton, Nouveau-Brunswick, au poste d'ambassadeur du Canada au Chili. M. Ross remplacera M. Bernard Summers qui est maintenant à sa retraite.

M. Ross se rendra à Santiago à la mi-avril.

Des notices biographiques sont annexées.

ANDREW DONALD ROSS

Mr. Ross was born in Moncton, New Brunswick, on September 18, 1914. After attending Mount Allison University, he worked for several years with the Canadian Press in Toronto, Ottawa and Halifax. He then served in northwestern Europe with the Canadian Army. He joined the Canadian Information Service in 1945 and the Department of External Affairs in 1947. He has served in Ottawa as Head of the Press Office and has been posted to Canberra, the Consulate General and Delegation to the United Nations in New York, Caracas, Rio de Janeiro, and Santo Domingo where he was Chargé d'Affaires a.i. from 1967 to 1970.

At present he is a member of the Secretariat of the Interdepartmental Committee on External Relations, involved in planning the integration of foreign operations.

Mr. Ross is married to the former Phyllis Joan Godding. They have three children.

ANDREW DONALD ROSS

Né à Moncton, Nouveau-Brunswick, le 18 septembre 1914, M. Ross étudia à l'Université Mount Allison. Il fut journaliste à l'emploi de la Presse canadienne à Toronto, Ottawa et Halifax. Il s'enrola dans l'Armée canadienne en 1943 et servit en Europe du nord-ouest. En 1946 il fut employé par le Service canadien d'information. Il entra au Ministère des Affaires extérieures en 1947. M. Ross fut directeur du Bureau de Presse à Ottawa. A l'étranger, il fut affecté à Canberra, au Consulat Général et à la Mission du Canada auprès des Nations Unies à New York, à Caracas, à Rio de Janeiro, et fut chargé d'affaires a.i. à Saint Domingue de 1967 à 1970.

M. Ross est présentement membre du Comité interministériel sur les Relations extérieures qui étudie l'intégration des opérations étrangères du gouvernement canadien.

M. Ross est marié à Phyllis Joan Godding. Ils ont trois enfants.